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PROTOKÓŁ NR LI/18 
z obrad LI zwyczajnej Sesji Rady Miasta Grajewo, która odbyła się w dniu 23 maja 2018 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Grajewo pod przewodnictwem pani Haliny Muryjas-Rząsy – 

Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo. 

 

 Stan liczbowy radnych – 21 

 Radnych obecnych na Sesji – 20 

 Sesję rozpoczęto o godz. 15.30 

 Sesję zakończono o godz. 18.00 

 Sesja nagrywana w wersji audio-video 

 

 

Radni obecni na Sesji RM: 

1. Babul Tomasz 

2. Boć Edward 

3. Chełmińska Scholastyka 

4. Chiliński Ryszard 

5. Chrzanowska-Karwowska Aneta 

6. Dembiński Wiesław 

7. Fadrowski Zbigniew 

8. Fidura Jerzy 

9. Formejster Wojciech 

10. Grabowska Wioleta 

11. Jagielska Henryka 

12. Maleszewski Wojciech 

13. Mścichowski Andrzej 

14. Muryjas-Rząsa Halina 

15. Niewiarowski Andrzej 

16. Opara Anna 

17. Paszkowski Tomasz 

18. Purwin Daniel 

19. Stefańska Monika 

20. Stuchła Marcin 

Radni nieobecni na Sesji RM: 

1. Podlaski Kazimierz 

/Lista obecności stanowi Załącznik nr 1 do Protokołu/ 

W obradach uczestniczyły inne osoby zgodnie z listą obecności, która stanowi Załącznik nr 2 

do Protokołu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad LI Sesji Rady Miasta i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zapytania i interpelacje radnych. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności międzysesyjnej oraz informacje 

z realizacji uchwał. 

5. Informacja na temat stanu realizacji nowej inwestycji-budynku na cele kultu religijnego 

przy ulicy Pułaskiego (kaplica cmentarna). 

6. Perspektywy rozwoju TBS Sp. z o. o. jako alternatywy dla budownictwa komunalnego 

w świetle rosnącego zapotrzebowania na lokale mieszkalne. 
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7. Informacja na temat realizacji planów zagospodarowania przestrzennego miasta – stan 

obecny i zamierzenia projektowe. 

8. Informacja o zgłoszonych przez właścicieli nieruchomości wnioskach w związku 

ze sporządzaniem miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

i wydawaniem decyzji w sprawie opłat planistycznych. 

9. Funkcjonowanie jednostek oświatowych i kadry pedagogicznej w systemie oświaty 

od 1 września 2017 r. – zadania samorządu w procesie wdrażania reformy. 

10. Oferta kulturalna i sportowa miasta na okres wakacyjno-urlopowy – GCK, MOSiR, 

Miejska Biblioteka Publiczna, szkoły. 

11. Sprawozdanie z realizacji Rocznego programu współpracy miasta Grajewo 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości lub od I opłaty z tytułu 

oddania nieruchomości gruntowych w użytkowanie wieczyste, przeznaczonych 

lub wykorzystywanych na cele mieszkaniowe; 

b) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych; 

c) ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki w przedszkolach 

publicznych i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych 

miasta Grajewo oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku 

szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat; 

d) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 2027; 

e) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok. 

13. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

14. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta z działalności międzysesyjnej.  

15. Przyjęcie protokołu z L Sesji Rady Miasta. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Zamknięcie LI Sesji Rady Miasta. 

ad 1. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Dokonała otwarcia LI zwyczajnej Sesji Rady Miasta Grajewo, wypowiadając zdanie: „Otwieram LI 

zwyczajną Sesję Rady Miasta Grajewo”. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że na 21 

radnych obecnego składu Rady w obradach aktualnie bierze udział 20 radnych, co stanowi kworum 

i wystarczy do podjęcia prawomocnych uchwał.  

ad 2. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Przedstawiła porządek obrad L zwyczajnej Sesji Rady Miasta, który stanowi Załącznik nr 3 

do Protokołu. Poinformowała, że na jej ręce wpłynął wniosek Burmistrza /Załącznik nr 4 

do Protokołu/ o wprowadzenie do porządku obrad podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie określenia wysokości stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego miasta. 

Zaproponowała, by był to nowy pkt 12f – wniosek poddała  pod głosowanie. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad nowy 

punkt 12f. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 



4/14 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie wprowadziła do porządku obrad nowy pkt 12f – przy 20 

głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

Wobec braku innych wniosków poinformowała, że porządek obrad realizowany będzie 

w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad LI Sesji Rady Miasta i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Zapytania i interpelacje radnych. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności międzysesyjnej oraz informacje 

z realizacji uchwał. 

5. Informacja na temat stanu realizacji nowej inwestycji-budynku na cele kultu religijnego 

przy ulicy Pułaskiego (kaplica cmentarna). 

6. Perspektywy rozwoju TBS Sp. z o. o. jako alternatywy dla budownictwa komunalnego 

w świetle rosnącego zapotrzebowania na lokale mieszkalne. 

7. Informacja na temat realizacji planów zagospodarowania przestrzennego miasta – stan 

obecny i zamierzenia projektowe. 

8. Informacja o zgłoszonych przez właścicieli nieruchomości wnioskach w związku 

ze sporządzaniem miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

i wydawaniem decyzji w sprawie opłat planistycznych. 

9. Funkcjonowanie jednostek oświatowych i kadry pedagogicznej w systemie oświaty 

od 1 września 2017 r. – zadania samorządu w procesie wdrażania reformy. 

10. Oferta kulturalna i sportowa miasta na okres wakacyjno-urlopowy – GCK, MOSiR, 

Miejska Biblioteka Publiczna, szkoły. 

11. Sprawozdanie z realizacji Rocznego programu współpracy miasta Grajewo 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości lub od I opłaty z tytułu 

oddania nieruchomości gruntowych w użytkowanie wieczyste, przeznaczonych 

lub wykorzystywanych na cele mieszkaniowe; 

b) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych; 

c) ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki w przedszkolach 

publicznych i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych 

miasta Grajewo oraz określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku 

szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat; 

d) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 2027; 

e) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok; 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawki dotacji 

przedmiotowej dla zakładu budżetowego miasta. 

13. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

14. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta z działalności międzysesyjnej.  

15. Przyjęcie protokołu z L Sesji Rady Miasta. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Zamknięcie LI Sesji Rady Miasta. 
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Poza porządkiem obrad nastąpiło uroczyste wręczenie podziękowań Panu Waldemarowi 

Wieczorkowi – Kierownikowi „Klubu Seniora” oraz Pani Irenie Wojsławowicz – opiekunowi 

w „Klubie Seniora” z okazji 25-lecia istnienia tej jednostki. 

ad 3. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta  

Dokonała otwarcia punktu 3.: „Zapytania i interpelacje radnych”. Przedstawiła wykaz interpelacji 

i wniosków złożonych przez radnych w okresie międzysesyjnym /Załącznik nr 5 do Protokołu/. 

Pani Henryka Jagielska – Radna Miasta 

Powiedziała, że dobrym zwyczajem był zwrot podatku od nieruchomości zapłaconego przez Szpital 

Ogólny w Grajewie w formie dotacji na inwestycje. W tym roku taki wniosek również wpłynął 

do Rady Miasta. Dyrektor Szpitala oraz Starosta byli obecni na poprzedniej sesji Rady Miasta 

i odpowiadali na pytania radnych. Zapytała, co jest konkretnym powodem wstrzymania decyzji 

o udzieleniu Szpitalowi dofinansowania. 

Zapytała też o doświetlenie przejścia dla pieszych przy starej targowicy miejskiej. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Zapytała, czy w tym roku była koszona i sprzątana ul. Leśna, a jeśli nie, to kiedy to nastąpi. 

Pani Anna Opara – Radna Miasta 

Zwróciła się z prośbą o informacje na temat dworca PKP. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta  

W związku z brakiem innych zgłoszeń stwierdziła, że odpowiedzi zostaną udzielone w punkcie 13. 

lub wcześniej, przy okazji omawiania spraw merytorycznie związanych z poruszanymi w pytaniach 

tematami. 

ad 4. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zgodnie z porządkiem obrad zwróciła się z prośbą do Burmistrza o przedstawienie sprawozdania 

z działalności w okresie międzysesyjnym. Poinformowała, że w dyspozycji państwa Radnych 

są informacje na temat realizacji uchwał Rady Miasta Grajewo, które zostały podjęte podczas 

XLVI Sesji Rady Miasta, stąd też ich przedstawianie wydaje się zbędne /Informacje stanowią 

Załącznik nr 6 do Protokołu/. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta Grajewo z kierowania bieżącymi sprawami miasta 

oraz z odbytych spotkań, wyjazdów służbowych, działań wielokierunkowych, tj. reprezentowania 

miasta Grajewo na zewnątrz. Przedstawił również sprawozdanie z podpisanych Zarządzeń 

Burmistrza jako organu wykonawczego miasta w okresie od poprzedniej zwyczajnej sesji Rady 

Miasta, tj. od dnia 25 kwietnia 2018 roku do dnia dzisiejszego /Sprawozdanie stanowi Załącznik 

nr 7 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wobec braku pytań zwróciła się do Rady Miasta o przyjęcie sprawozdania Burmistrza Miasta                           

z działalności międzysesyjnej oraz informacji z realizacji uchwał podjętych na XLVI Sesji Rady 

Miasta – w drodze głosowania. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta 

z działalności międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym, 

tj. od dnia 25 kwietnia 2018 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał 

podjętych na XLVI Sesji Rady Miasta. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności 

międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym, tj. od dnia 25 kwietnia 

2018 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał podjętych na XLVI Sesji Rady 
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Miasta – przy 20 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. Podziękowała Panu Burmistrzowi 

za przygotowanie i przedstawienie sprawozdania. 

ad 5. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat stanu realizacji nowej inwestycji-budynku na cele 

kultu religijnego przy ulicy Pułaskiego (kaplica cmentarna) /Informacja stanowi Załącznik nr 8 

do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącej wczorajszego 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat stanu 

realizacji nowej inwestycji-budynku na cele kultu religijnego przy ulicy Pułaskiego                 

(kaplica cmentarna). 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat stanu realizacji nowej 

inwestycji-budynku na cele kultu religijnego przy ulicy Pułaskiego (kaplica cmentarna) – przy 20 

głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 6. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący perspektyw rozwoju TBS Sp. z o. o. jako alternatywy dla budownictwa 

komunalnego w świetle rosnącego zapotrzebowania na lokale mieszkalne /Informacja stanowi 

Załącznik nr 10 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi 

bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącej 

wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej 

sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat perspektyw 

rozwoju TBS Sp. z o. o. jako alternatywy dla budownictwa komunalnego w świetle rosnącego 

zapotrzebowania na lokale mieszkalne. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat perspektyw rozwoju TBS 

Sp. z o. o. jako alternatywy dla budownictwa komunalnego w świetle rosnącego zapotrzebowania 

na lokale mieszkalne – przy 20 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

Następnie zarządziła przerwę w obradach o godz. 16.35. Wznowienie LI Sesji Rady Miasta 

nastąpiło o godz. 16.50. 
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ad 7. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat realizacji planów zagospodarowania 

przestrzennego miasta – stan obecny i zamierzenia projektowe /Informacja stanowi Załącznik 

nr 11 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. 

Pan Jerzy Fidura – Radny Miasta 

Powiedział, że swego czasu Deweloper Wasilewski kupił działki, które są objęte planem 

zagospodarowania przestrzennego, który przewiduje zabudowę jednorodzinną i usługową. 

Aktualnie chce on przekształcić je na możliwość zabudowy wielorodzinnej. W związku z tym 

zapytał, kto poniesie koszty tego przekształcenia. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że wszelkie plany opracowywane są  przez miasto na odpowiedni wniosek i to Rada 

Miasta decyduje o ewentualnym przystąpieniu do zmiany planu zagospodarowania przestrzennego. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wobec braku innych pytań zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym przyjęła informację na temat realizacji planów 

zagospodarowania przestrzennego miasta – stan obecny i zamierzenia projektowe. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta przyjęła informację na temat realizacji planów zagospodarowania 

przestrzennego miasta – stan obecny i zamierzenia projektowe – przy 19 głosach za, 0 przeciw                   

i 1 wstrzymującym się. 

ad 8. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji o zgłoszonych przez właścicieli nieruchomości wnioskach 

w związku ze sporządzaniem miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

i wydawaniem decyzji w sprawie opłat planistycznych /Informacja stanowi Załącznik nr 12 

do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. 

Wobec ich braku  zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym przyjęła informację o zgłoszonych przez właścicieli 

nieruchomości wnioskach w związku ze sporządzaniem miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego i wydawaniem decyzji w sprawie opłat planistycznych. 

Głosowanie: 19 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta przyjęła informację o zgłoszonych przez właścicieli nieruchomości 

wnioskach w związku ze sporządzaniem miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 

i wydawaniem decyzji w sprawie opłat planistycznych – przy 19 głosach za, 0 przeciw                              

i 1 wstrzymującym się. 

ad 9. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat funkcjonowania jednostek oświatowych i kadry 

pedagogicznej w systemie oświaty od 1 września 2017 r. – zadania samorządu w procesie 

wdrażania reformy /Informacja stanowi Załącznik nr 13 do Protokołu/. Zapytała, czy do 

przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji 

zwróciła się z prośbą do przewodniczącej wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji 

Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 
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Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat 

funkcjonowania jednostek oświatowych i kadry pedagogicznej w systemie oświaty 

od 1 września 2017 r. – zadania samorządu w procesie wdrażania reformy. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację na temat funkcjonowania jednostek 

oświatowych i kadry pedagogicznej w systemie oświaty od 1 września 2017 r. – zadania samorządu 

w procesie wdrażania reformy – przy 20 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 10. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat oferty kulturalnej i sportowej miasta na okres 

wakacyjno-urlopowy – GCK, MOSiR, Miejska Biblioteka Publiczna, szkoły /Informacje stanowią 

Załączniki nr 14 – 19 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś 

uwagi bądź wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącej 

wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej 

sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowe informacje /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informacje na temat oferty 

kulturalnej i sportowej miasta na okres wakacyjno-urlopowy – GCK, MOSiR, Miejska 

Biblioteka Publiczna, szkoły. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informacje na temat oferty kulturalnej                            

i sportowej miasta na okres wakacyjno-urlopowy – GCK, MOSiR, Miejska Biblioteka Publiczna, 

szkoły – zadania samorządu w procesie wdrażania reformy – przy 20 głosach za, 0 przeciw                        

i 0 wstrzymujących się. 

ad 11. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący sprawozdania z realizacji Rocznego programu współpracy miasta 

Grajewo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok /Informacja stanowi Załącznik 

nr 20 do Protokołu/. Zapytała, czy do przedmiotowego materiału będą jakieś uwagi bądź wnioski. 

Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącej wczorajszego 

wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 
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Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowe sprawozdanie /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad przyjęciem informacji. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z realizacji Rocznego 

programu współpracy miasta Grajewo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na 2017 rok. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z realizacji Rocznego programu 

współpracy miasta Grajewo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2017 rok – zadania 

samorządu w procesie wdrażania reformy – przy 20 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

ad 12. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Dokonała otwarcia punktu 12. porządku obrad, dotyczącego podjęcia pakietu uchwał. 

 

ad 12a 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny 

sprzedaży nieruchomości lub od I opłaty z tytułu oddania nieruchomości gruntowych 

w użytkowanie wieczyste, przeznaczonych lub wykorzystywanych na cele mieszkaniowe. Zapytała, 

czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji 

zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji 

Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LI/387/18 w sprawie 

udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości lub od I opłaty z tytułu oddania 

nieruchomości gruntowych w użytkowanie wieczyste, przeznaczonych lub wykorzystywanych 

na cele mieszkaniowe. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LI/387/18 w sprawie udzielenia 

bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości lub od I opłaty z tytułu oddania nieruchomości 

gruntowych w użytkowanie wieczyste, przeznaczonych lub wykorzystywanych na cele 

mieszkaniowe /Uchwała stanowi Załącznik nr 21 do Protokołu/ przy 20 głosach za, 0 przeciw,               

0 wstrzymujących się. 
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ad 12b 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku 

zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LI/388/18 w sprawie 

zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LI/388/18 w sprawie zaliczenia dróg 

do kategorii dróg gminnych /Uchwała stanowi Załącznik nr 22 do Protokołu/ przy 20 głosach za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 12c 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki w przedszkolach publicznych i oddziałach przedszkolnych 

w publicznych szkołach podstawowych miasta Grajewo oraz określenia wysokości opłat 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 

do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat. Zapytała, czy 

w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła 

się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady 

Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LI/389/18 w sprawie 

ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki w przedszkolach publicznych 

i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych miasta Grajewo oraz 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 

kończą 6 lat. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LI/389/18 w sprawie ustalenia czasu 

bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki w przedszkolach publicznych i oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych miasta Grajewo oraz określenia wysokości 

opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 
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przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat /Uchwała 

stanowi Załącznik nr 23 do Protokołu/ przy 20 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 12d 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 2027. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś 

uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego 

wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej 

sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały z autopoprawkami Burmistrza /Opinia Komisji 

stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały z autopoprawkami Burmistrza. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LI/390/18 w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 2027. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LI/390/18 w sprawie zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2018 – 2027 /Uchwała stanowi 

Załącznik nr 24 do Protokołu/ przy 20 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 12e 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo 

na 2018 rok. Zapytała, czy w przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku 

zgłoszeń do dyskusji zwróciła się z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego 

posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały z autopoprawkami Burmistrza /Opinia Komisji 

stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały z autopoprawkami Burmistrza. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LI/391/18 w sprawie 

zmian w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LI/391/18 w sprawie zmian 

w budżecie miasta Grajewo na 2018 rok /Uchwała stanowi Załącznik nr 25 do Protokołu/ 

przy 20 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

ad 12f 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

wysokości stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego miasta. Zapytała, czy w 

przedmiotowej sprawie są jakieś uwagi lub wnioski. Wobec braku zgłoszeń do dyskusji zwróciła się 
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z prośbą do przewodniczącego wczorajszego wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miasta 

o przedstawienie opinii w tej sprawie. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Poinformowała, że Komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 22 maja 2018 r. pozytywnie 

zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 

do Protokołu/. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LI/392/18 zmieniającą 

uchwałę w sprawie określenia wysokości stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu 

budżetowego miasta. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LI/392/18 zmieniającą uchwałę 

w sprawie określenia wysokości stawki dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego miasta 

/Uchwała stanowi Załącznik nr 26 do Protokołu/ przy 20 głosach za, 0 przeciw,                                           

0 wstrzymujących się. 

ad 13. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła punkt dotyczący odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski zgłoszone 

przez Państwa Radnych w punkcie 3. Następnie zwróciła się do Burmistrza o udzielenie 

odpowiedzi na zadane pytania bądź wskazanie osoby, która tej odpowiedzi udzieli. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiadając na pytanie Pani Henryki Jagielskiej dotyczące powodu wstrzymania decyzji 

o udzieleniu Szpitalowi Ogólnemu w Grajewie dofinansowania powiedział, że rzeczywiście kiedyś 

zdarzało się, że miasto dofinansowywało Szpital w kwocie zbliżonej równowartości zapłaconego 

podatku od nieruchomości w formie dotacji celowej. Zaznaczył jednak, że jeśli występuje się 

z takim wnioskiem, to warto byłoby przyjść na posiedzenie Komisji i radnych do niego przekonać. 

Następnie odczytał stanowisko wypracowane podczas wczorajszego posiedzenia stałych Komisji 

Rady Miasta w tej sprawie, które wstrzymały się z wydaniem opinii, gdyż uznały za konieczną 

obecność Starosty Powiatu Grajewskiego oraz Dyrektora Szpitala Ogólnego w Grajewie 

na posiedzeniu, na którym rozpatrywany jest wniosek. Zaznaczył, że jeśli będzie decyzja 

o ewentualnym dofinansowaniu, to będziemy musieli zrezygnować z jakiejś inwestycji. 

Odpowiadając na pytanie Pani Henryki Jagielskiej dotyczące oświetlenia przejścia dla pieszych 

przy byłej targowicy miejskiej powiedział, że obecnie czekamy na to, co zadzieje się z terenem 

po byłej targowicy miejskiej – jest inwestor, który wystąpił o wydanie warunków zabudowy i który 

ma pomysł, by była tam stacja paliw. Skrzyżowanie należy do GDDKiA. Na chwilę obecną musimy 

się wstrzymać od ewentualnych decyzji inwestycyjnych. 

O odpowiedź na pytanie pani Moniki Stefańskiej dotyczące porządku i koszenia ul. Leśnej zwrócił 

się do Prezesa PUK Sp. z o. o. 

Pan Mirosław Mielczarek – Prezes PUK Sp. z o. o. 

Powiedział, że w tym roku PUK jeszcze nie kosił terenów przy ul. Leśnej, jednak w najbliższym 

czasie zajmie się tym – zgodnie z harmonogramem. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia 

i Rodziny 

Zapytała, kiedy dokładnie. 

Pan Mirosław Mielczarek – Prezes PUK Sp. z o. o. 

Odpowiedział, że w przyszłym tygodniu, gdyż mamy ograniczone siły. 
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Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Odpowiadając na pytanie Pani Anny Opary dotyczące dworca PKP powiedział, że dziś nie może 

ujawnić najnowszych informacji, gdyż ostatnie spotkania obligują go do zachowania 

wstrzemięźliwości w wypowiedzi. Ujawnił jedynie, że niedługo w Grajewie odbędą się rozmowy 

z przedstawicielami PKP PLK. 

Pan Andrzej Niewiarowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej 

i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego 

Poruszył sprawę słabego oświetlenia LED – zapytał, czy możemy wystąpić do GDDKiA 

o możliwość doświetlenia. 

Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta 

Powiedział, że miasto występowało do GDDKiA z takim pytaniem i uzyskało odpowiedź 

o możliwości doświetlania na własny koszt. 

Pan Bogdan Wojsławowicz – Naczelnik WGK 

Uzupełnił wypowiedź Burmistrza – temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta  

Wobec braku innych zgłoszeń uznała ten punkt porządku obrad za zrealizowany. 

ad 14. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wypełniając porządek obrad, przedstawiła sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo 

z działalności w okresie międzysesyjnym /Sprawozdanie stanowi Załącznik nr 27 do Protokołu/ 

w zakresie: 

a) organizowania i przewodniczenia pracom Rady Miasta; 

b) kontaktu z mieszkańcami Grajewa; 

c) reprezentowania Rady Miasta na zewnątrz. 

Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos w kwestii przedstawionego 

sprawozdania. Wobec braku zgłoszeń zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Przewodniczącej 

Rady Miasta Grajewo z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta 

Grajewo z działalności w okresie międzysesyjnym – przy 20 głosach za, 0 przeciw 

i 0 wstrzymujących się. Podziękowała Radzie za tę decyzję. 

ad 15. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Wypełniając porządek posiedzenia, przyjęciu poddała protokół z L Sesji Rady Miasta, 

który udostępniony był na stronie z materiałami, wyłożony był w Biurze Rady Miasta, a obecnie 

znajduje się w sali obrad. Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby wnieść uwagi lub 

zgłosić wnioski do treści protokołu. W związku z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie. 

 

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła Protokół Nr L/18  z obrad L 

zwyczajnej sesji Rady Miasta z dnia 25 kwietnia 2018 roku – bez wprowadzania zmian 

w jego treści. 

Głosowanie: 20 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 

 

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła Protokół Nr L/18 z obrad L zwyczajnej Sesji 

Rady Miasta z dnia 25 kwietnia 2018 roku – bez wprowadzania zmian w jego treści – przy 20 

głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 
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ad 16. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

Otworzyła realizację punktu: „Wolne wnioski i informacje”. Poinformowała o nadchodzących 

wydarzeniach – przedstawiła ich kalendarz. Poinformowała też o  pismach: 

• Burmistrza Miasta do Starosty Powiatu Grajewskiego w sprawie ul. Przemysłowej oraz jego 

odpowiedź /Załącznik nr 28 do Protokołu/; 

• Prośbie Komendanta Powiatowego PSP w Grajewie o dofinansowanie /Załącznik nr 29 

do Protokołu/; 

• Podziękowaniu Posła na Sejm RP Pana Kazimierza Baszko za zaproszenie na Sesję Rady 

Miasta /Załącznik nr 30 do Protokołu/. 

W związku z brakiem zgłoszeń, uznała ten punkt porządku za zrealizowany. 

ad 17. 
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 18.00 zamknęła LI Sesję Rady Miasta 

Grajewo, wypowiadając następujące słowa: „Zamykam LI zwyczajną Sesję Rady Miasta Grajewo”. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant 

 

 

Karol Rutkowski 

Przewodnicząca Rady Miasta 

 

 

 mgr Halina Muryjas-Rząsa 

 

 

 

 

Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo. 

Retransmisja obrad dostępna pod adresem: 

 

http://bip.um.grajewo.pl/rada_miasta_grajewo/transmisje_z_sesji_rady_miasta/ 


